
 
 

Λευκωσία, 28 Μαϊου 2014 
 
 
 

∆ρ. Στέλιο Χειμώνα, 
Γενικό ∆ιευθυντή 
Υπουργείο Ενέργειας, Εμπορίου, 
Βιομηχανίας & Τουρισμού, 
Λευκωσία. 
 
 
Κύριε, 
 

Ενεργειακοί Επανασχεδιασμοί και ο Ρόλος των ΑΠΕ  
στο Ενεργειακό Ισοζύγιο 

 
΄Εχουμε πληροφορηθεί για την πρόθεση του Υπουργείου να διαφοροποιήσει 
τη μέχρι πρότινος εξαγγελθείσα πολιτική του και να μειώσει τη συνολική ισχύ 
των φωτοβολταϊκών συστημάτων που θα αδειοδοτηθούν μέσα στο 2014 σε 
13,5 μεγαβάτ έναντι περίπου 30 μεγαβάτ που ήταν ο αρχικός 
προγραμματισμός για το Σχέδιο της αυτοπαραγωγής και του Net Metering. 
 
Η εξέλιξη αυτή κρίνεται από την ολότητα των επηρεαζομένων επιχειρηματικών 
κλάδων ως πολύ αρνητική αφού όλοι ανάμεναν την εξαγγελία του Σχεδίου για 
ουσιαστική αναθέρμανση της αγοράς εγκατάστασης φωτοβολταϊκών 
συστημάτων και παρεμφερών προϊόντων και υπηρεσιών.  Η σημαντική 
μείωση της ισχύος θα προκαλέσει οικονομικές συνέπειες στις επιχειρήσεις 
που ασχολούνται με την εισαγωγή και εγκατάσταση τέτοιων συστημάτων 
αφού ο προγραμματισμός τους ανατρέπεται με αποτέλεσμα να επηρεάζονται 
άμεσα η απασχόληση και οι επενδύσεις σε προϊόντα και υποδομές.  Με τον 
αρχικό προγραμματισμό θα γινόταν τοποθέτηση φωτοβολταϊκών συστημάτων 
σε περίπου 5,000 οικίες ενώ με την αναθεώρηση οι οικίες μειώνονται στο 
μισό. 
 
Αντιλαμβανόμαστε ότι οι κυριότεροι λόγοι για την αναθεώρηση του αρχικού 
προγραμματισμού αποτελούν η καταρχήν έγκριση δύο ηλιοθερμικών πάρκων 
συνολικής ισχύος 100 μεγαβάτ και η αναμενόμενη ενδιάμεση λύση φυσικού 
αερίου.   
 
Θέση του ΚΕΒΕ είναι ότι παράλληλα με τις πιο πάνω τεχνολογίες θα πρέπει 
να προχωρήσουν ως είχαν και οι σχεδιασμοί για την εισαγωγή Σχεδίου για την 
αυτοπαραγωγή και το Met Metering, που εκτός του ότι θα βοηθήσουν στην  
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μεγαλύτερη δυνατή διείσδυση των φωτοβολταϊκών συστημάτων και των ΑΠΕ 
γενικότερα στην Κυπριακή αγορά, θα συμβάλουν και στην ουσιαστική μείωση 
της τιμής της προσφερόμενης ενέργειας, αφού ως γνωστό τα φωτοβολταϊκά 
καταφέρνουν σήμερα να παράγουν ρεύμα σε τιμή αρκετά κάτω από το κόστος 
αποφυγής με εμφανή τα οφέλη για τους καταναλωτές. 
 
Εν’ όψει των πιο πάνω ζητούμε όπως συνεχιστεί ο αρχικός σχεδιασμός για 
εγκατάσταση 30 μεγαβάτ, δίνοντας με τον τρόπο αυτό μια σημαντική ώθηση 
στην αγορά. 
 
Ευχαριστώντας εκ των προτέρων για την κατανόηση και συνεργασία, διατελώ 
 
Με εκτίμηση, 
 
 
 
 
Ανδρέας Ανδρέου, 
Αναπλ. ∆ιευθυντής Τμήματος Βιομηχανίας, 
για Γενικό Γραμματέα. 
 
 
 
 
 
Κοιν.: 1. Κοινοβουλευτική Επιτροπή Εμπορίου 
 2. Ρυθμιστική Αρχή Ενέργειας Κύπρου 
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